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Finanstilsynet 

hoeringer@ftnet.dk 

 

 
 
 
 
 
 
Høringssvar vedr. udkast til forslag til lov om ændring af lov 
om betalingskonti, lov om finansiel virksomhed, 
hvidvaskloven, lov om kapitalmarkeder, lov om Danmarks 
Nationalbank og forskellige andre love 
 

Ældre Sagen takker for muligheden for at afgive høringssvar. 

 

Vi har følgende bemærkninger til det fremsendte materiale: 

 

1) Loftet for indsættelse af kontanter – Kapitel 4 a §13 a. Der er i forslaget 

et loft på kr. 20.000 pr. måned. 

 

Der er lokalafdelinger, som ved brug af en basal erhvervskonto vil blive ramt 

af loftet. Vi mener ikke, at dette er en hensigtsmæssig tilgang til forenings-

livet i Danmark, hvorfor vi foreslår, at loftet sættes højere. 

 

Nogle af Ældre Sagens lokalafdelinger ligger inde med kontantsummer, bl.a. 

fordi pengeinstitutterne mange steder lokalt har lukket for indlevering af 

kontanter. Det medfører, at lokalafdelingerne skal køre langt for at komme 

af med kontanterne og derfor ikke får indleveret kontanterne i den ellers 

ønskede frekvens.  

 

2) Begrænsning på direkte debitering af udgifter – Kapitel 4 a §13 a. Direkte 

debitering er begrænset til kun at omfatte udgifter vedrørende fast 

ejendom. 

 

Vi mener, at det er en uhensigtsmæssig afgrænsning, at de faste betalinger 

ud over husleje, el, vand, varme ikke vil kunne sættes op som direkte 

debitering på den basale erhvervskonto. Nogle af Ældre Sagens lokal-

afdelinger har betalingsaftaler ud over ejendomsrelaterede udgifter, fx 

abonnementer på telefoni-/internetydelser, der betales via 

betalingsservice, samt betalingsaftaler med dagligvarekæder (købekort til 

dagligvarekæder hvor samlet faktura trækkes direkte på kontoen). Det 

burde være en mulighed ligeledes at sætte op som direkte debitering.  
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Dertil vil vi helt generelt bemærke, at det er vores oplevelse, at adgangen til 

at hæve og indsætte kontanter i bankerne sætter både privatpersoner, 

erhvervsdrivende og foreninger under et unødigt stor pres. Vi oplever, at 

dette pres kommer fra bankerne, da de kontinuerligt forringer deres 

kundeservice ved at nedlægge lokale filialer, døgnbokse, kontantautomater 

med mulighed for indlevering af kontanter m.v. 

 

Vi mener, at denne problematik bør indgå i arbejdet med høringen – 

ligesom vi mener, at det helt overordnet set bør være en opmærksomhed, 

som Finanstilsynet og Erhvervsministeriet har på området. Det er vores 

opfattelse, at der skal være en balance, således at bankerne tager større 

hensyn til deres kunder, og kunderne ikke skal opleve, at det at være 

bankkunde er pålagt en række besværligheder eller urimelige gebyrer, når 

man har behov for særlig service, hvilket desværre er tilfældet i dag. 

 

Venlig hilsen 

 

 

 

Bjarne Hastrup 

Adm. direktør 

  


